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Referat 
 

Møde:  Sundhedsdirektørernes Forretningsudvalg 

Tid:   Mandag den 9/11 2015 kl. 08.00-10.00  

Sted:   Boulevarden 13, mødelokale 3 

Deltagere:  Bente Graversen, Rikke Albrektsen, Carsten Kaalbye, Peter Hvid Paulsen, Haukur 

Thorsteinsson, Christoffer Bidstrup 

Afbud:            Lone Becker 

Sagsnr.:  2013-24536 

 

 

1. Drøftelse med Dorte Stigaard og Peter Larsen 

Med henblik på at drøfte forskellige samarbejdsflader med regionen deltager direktør Dorte Stigaard og 

afdelingschef Peter Larsen den første time af mødet. Følgende emner ønskes som udgangspunkt drøftet 

med Dorte og Peter: 

 Almen praksis-området - hvad kan vi gøre for at komme videre? I forhandlingerne med PLO om 

decentrale aftaler vedrørende sygebesøg og samtaleterapi er der stilstand, da kommuner og region 

ikke kan opnå enighed med PLO om vilkårene for en aftale. Dette har også betydning 

sundhedsaftalens projekter, da nye midler til løft af almen praksis (årligt 2x10 mio. kr. fra region 

og kommuner) først kan komme i spil når decentralisering af sygebesøg og samtaleterapi er 

gennemført. Spørgsmålet er, hvordan denne problemstilling skal håndteres, både i forhold til 

forhandlingerne på almen praksis-området men også i forhold til implementering af 

sundhedsaftalen. 

 Evaluering af sundhedsaftaleorganiseringen, herunder hvordan region og kommuner sammen får 

gjort DAS til et mere strategisk forum. Organiseringen omkring Sundhedsaftalen 2015-2018 har 

efterhånden været aktiv i en periode, som gør det muligt at vurdere på organiseringen og 

samarbejdet omkring sundhedsaftalen. Der ønskes en drøftelse af hvordan henholdsvis region og 

kommuner ser på arbejdet med sundhedsaftalen i bl.a. Porteføljestyregruppen og DAS, og 

herunder hvordan region og kommuner sammen kan gøre DAS til et mere strategisk forum. De 

fire kommunale medlemmer af Porteføljestyregruppen har sammen med Jane Pedersen udarbejdet 

et fælles regionalt/kommunalt oplæg til drøftelsen, som er vedlagt som bilag 1. Det bemærkes, at 

oplægget er udarbejdet uden bredere inddragelse af kommunalt/regionalt bagland. 

 IV-behandling i eget hjem - hvordan kommer vi videre? IV-antibiotika behandling i eget hjem har 

været behandlet i Den Administrative Styregruppe flere gange (senest den 8. september 2015), 

hvor kommunerne har efterlyst nærmere information om opgaven, mens regionen ikke ser 

mulighed for at give yderligere information og ønsker en ”pilot-afprøvning” af opgaven i 

kommunerne. Efter møde i Sundhedsdirektørernes Forretningsudvalg den 19. oktober meldte Det 

fælleskommunale Sundhedssekretariat tilbage til regionen (Jane Pedersen), at Region Midtjylland 

er i gang med via survey til kommunerne at afdække de kommunale erfaringer med opgaven med 

IV-behandling i eget hjem (hvilke patienter, hvilke behandlinger, tidsforbrug etc.), og det kan 

være relevant at afvente erfaringerne fra denne afdækning. I lyset af ovenstående ønskes en 

drøftelse af, hvordan og i hvilket tempo denne sag skal bringes videre. 

 Supplerende sundhedsaftaler: Fra kommunal side ses behov for en bedre koordinering 

af/kommunikation omkring sagsgangen for de supplerende sundhedsaftaler mellem regionen og 

de enkelte kommuner. I forbindelse med den igangværende godkendelse af supplerende 

sundhedsaftaler var kommunerne ikke informeret om, at regionen påbegyndte den politiske 

proces, hvilket betød at koordinering af den politiske godkendelsesproces mellem region og 

kommuner besværliggøres. Kommunerne vil derfor gerne drøfte, hvordan dette fremadrettet kan 

håndteres. 
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 Færdigbehandlingsdage: Den 10. september 2015 udsendte regionen en 

orientering til kommunerne omkring ændret registrering af 

færdigbehandlingsdage (vedhæftet som bilag 2); registreringsændringen øger antallet af 

registrerede færdigbehandlingsdage, hvilket har betydning for den kommunale medfinansiering. 

Kommunerne havde gerne fået denne orientering tidligere i forløbet (evt. via DAS) og vil derfor 

gerne drøfte hvordan kommunikationen mellem region og kommuner i lignende sager 

fremadrettet kan håndteres. 

 Kommunernes rolle i forbindelse med implementering af de nye sygehusplaner: I forbindelse med 

implementering af ”Plan for sygehuse og speciallægepraksis” blev det på møde i DAS den 8. 

september besluttet, at DAS skal være forum for fremtidige drøftelser vedrørende de tiltag fra 

sygehusplanen, der berører primær sektor. Kommunerne har i den forbindelse et ønske om, at der 

dels sker en samlet drøftelse af disse emner (forventes på dagsordenen til DAS-mødet den 18. 

november), ligesom det er vigtigt for kommunerne, at der laves en bred fortolkning af, hvilke 

emner i sygehusplanen, som har relevans for kommunerne (eksempelvis kan kapacitetsjusteringer 

i regionen også have betydning for kommunerne og bør dermed drøftes). 

 Aktiv patientstøtte: Kan regionen give en nærmere orientering om arbejdet med aktiv 

patientstøtte, herunder om forventningerne til samarbejdet med kommunerne? 

 

Referat: 

Direktør Dorte Stigaard og afdelingschef Peter Larsen fra Region Nordjylland deltog under punktet.  

Mødet blev indledt med en præsentation af Sundhedsdirektørernes Forretningsudvalg. Dorte Stigaard og 

Peter Larsen kvitterede for invitationen til mødet, og udtrykte ønske om øget samarbejde på 

direktionsniveau mellem kommunerne og regionen, hvilket medlemmerne af Forretningsudvalget var 

enige i.  

 

I forhold til de i dagsordenen angivne punkter blev følgende besluttet: 

 Almen praksis-området - hvad kan vi gøre for at komme videre? 

o Det blev besluttet, at drøftelse af dette udskydes til senere. 

 Evaluering af sundhedsaftaleorganiseringen 

o Den fremtidige organisering, herunder især Porteføljestyregruppens rolle og evt. 

ændringer i denne blev drøftet. Der var enighed om, at Porteføljestyregruppen 

fremadrettet skal have øgede kompetencer med henblik på at ”aflaste” DAS og dermed 

gøre dette fora mere strategisk; de øgede kompetencer kan bl.a. bestå i, at bestemte sager 

kan forelægges DAS til orientering, såfremt der er enighed i Porteføljestyregruppen, og at 

Porteføljestyregruppens mulighed for at indstille til DAS styrkes. Det blev i den 

forbindelse besluttet, at repræsentanter fra Porteføljestyregruppen udarbejder et forslag 

til et nyt kommissorium, som afspejler disse ændringer. Kommissoriet skal behandles i 

Porteføljestyregruppen og forelægges DAS til godkendelse. 

o Der var enighed om, at Sundhedskoordinationsudvalget i højere grad end nu skal 

præsenteres for resultaterne af det arbejde, der laves med Sundhedsaftalen. 

o Der ønskes et stærkere samarbejde mellem regionen og kommunerne på direktionsniveau. 

Det blev derfor aftalt, at Dorte Stigaard og Peter Larsen så vidt det er muligt, deltager på 

møder med FU ca. hver anden måned. Sekretariatet sender Forretningsudvalgets 

mødekalender til Dorte Stigaard og Peter Larsen, hvorefter det aftales hvilke møder de 

deltager på.  

 IV-behandling i eget hjem - hvordan kommer vi videre? 

o Det blev besluttet, at afvente igangværende undersøgelse i Region Midtjylland vedrørende 

kommuners håndtering af IV-behandling i eget hjem, hvorefter sagen skal drøftes på ny. 

Der er dog mulighed for pilotafprøvning, mens den midtjyske afdækning afventes. 

 Supplerende sundhedsaftaler 

o Der var på mødet enighed om, at koordineringen fremadrettet skal være bedre.  
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 Færdigbehandlingsdage 

o Regionen erkendte, at der i den konkrete sag skulle være meldt 

hurtigere ud. Der var enighed om, at der fra alle parter skal være fokus på i god tid, at 

orientere hinanden omkring sager, der kan have væsentlig betydning for den anden part. 

 Kommunernes rolle i forbindelse med implementering af de nye sygehusplaner. 

o På grund af en meget presset dagsorden, vil det ikke være muligt reelt at drøfte punktet på 

næste DAS møde. Det blev derfor foreslået, at der afholdes et særskilt temamøde, hvor 

punktet – samt eventuelle 1-2 andre punkter - kan drøftes nærmere.  

 Aktiv patientstøtte 

o Aktiv Patientstøtte ses som et centralt element i arbejdet med Triple Aim, og det er vigtigt 

med dialog mellem region og kommuner på dette emne. Emnet er på dagsordenen til DAS 

den 18. november 2015. 

  

 

2. Monitorering på kronikerområdet i Nordjylland (bilag 3) 

Bente Graversen har ønsket, at FU forholder sig til muligheden for udvikling af fælles kommunal 

monitorering på kronikerområdet. Vedhæftede indstilling fra Aalborg Kommune (bilag 3) beskriver 

nærmere, hvordan den nuværende status er på den kommunale monitorering af kronikerområdet, samt 

hvordan der eventuelt kunne arbejdes videre med en fælles monitorering. 

 

Referat: 

Jannie Claudius Jakobsen fra Aalborg Kommune deltog under punktet.  

 

Jannie Claudius Jakobsen orienterede om sagen, herunder indstillingen (bilag 3), som blandt andet 

beskriver, at idet monitoreringsdata skal danne grundlag for evaluering af Sundhedsaftalen, er det meget 

vigtigt med fælles data, således at man måler ens.  

 

Klynge Syd og Klynge Midt har drøftet sagen og er med på at deltage i arbejdet med at se på 

mulighederne for at udvikle en fælles kommunal monitorering på kronikerområdet. Klynge Nord har 

endnu ikke drøftet sagen, men vil gøre dette hurtigst muligt. Idet Klynge Vest ikke var repræsenteret på 

mødet, vil sekretariat indhente svar herfra, ligesom sekretariatet følger op på Klynge Nords beslutning.   

 

 

3. Status vedr. indgåelse af underliggende aftale (fast punkt) 

Der orienteres om status vedrørende forhandling af underliggende aftale med regionen og PLO. 

 

Referat: 

Punktet blev ikke behandlet.  

 

 

4. Evaluering af Sundhedspolitisk Dialogforum 22. oktober 2015 

Der blev afholdt møde i Sundhedspolitisk Dialogforum den 22. oktober 2015 og som opfølgning herpå 

ønskes en kort evaluering af arrangementet. 

 

Sekretariatet er i gang med at udarbejde udkast til opsamling fra mødet. Når opsamlingen foreligger 

sendes denne til FU til eventuel kommentering inden opsamlingen sendes til alle mødedeltagerne ved 

Sundhedspolitisk Dialogforum. 

 

Der skal desuden tages stilling til, hvor næste arrangement i Sundhedspolitisk Dialogforum (17. marts 

2016) skal holdes, så der kan reserveres lokaler. 
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Referat: 

Punktet blev ikke behandlet. 

 

 

5. Eventuelt 

 

Referat: 

Rikke Albrektsen orienterede om sag fra Vækstforum vedr. projekt hos Business Region North (”Health 

lab”). Projektet omhandler sundhedsområdet, men Forretningsudvalget er ikke orienteret om sagen. Dette 

førte til en generel drøftelse om nødvendigheden af, at Forretningsudvalget er opdateret i forhold til 

eventuelle projekter/dagsordener i andre fora, som omhandler det kommunale sundhedsområde. Det blev 

besluttet at KKR-sekretariatet (i samarbejde med Business Region North) er opmærksomme på, hvornår 

Forretningsudvalget skal orienteres om projekter i Business Region North, der er relevant i forhold til det 

kommunale sundhedsområde. 

 

KKR sag om efterregulering af aktivitetsbestemt medfinansiering blev drøftet. Det blev aftalt at KKR-

sekretariatet sender sagsakterne til Forretningsudvalget som orientering. 

 

 

6. Næste møde 

Næste møde er planlagt til d. 15. januar 2016 kl. 8.30-10.30.  

 


